
Anteckningar från webbinarium om vindkraft 

Det är i samrådet den demokratiska processen sker. Det är en tidig dialog för att undvika konflikter. 

Till skillnad från miljöprövningsprocessen. Då är det för sent. 

Det kan bli kumulativa effekter på landskapsbilden när park efter park anläggs bredvid varandra. 

Vindkraftsparkerna kryper närmare och närmare naturskyddade områden. Ronnie Jensen i Dalarna 

har gjort en undersökning om det. 

Den svenska militären tycker att hinderbelysningen på vindkraftverken ska lysa hela tiden. I andra 

länder har man system där belysningen bara tänds när flygplanen kommer.  

16% av ytan i Dalarna har bra vindlägen. Nu när verken blivit högre finns fler lämpliga områden ur 

vindsynpunkt. 

Vindpengen borde användas till att stärka biologisk mångfald på andra ställen. Kompensation borde 

ges till såväl naturen som markägare och boende.  

Vi har haft en stadig elanvändning de senaste 25 åren, trots befolkningsökning. Det sker ett 

teknikskifte nu inom industrin vilket kommer att leda till ökad elanvändning. Serverhallar drar 

mycket energi p g a av streaming och videomöten t ex. Google m fl borde inte ha skattelättnader i 

Sverige. 

Försök har gjorts med att måla en vinge på verken för att minska antalet fågelkollisioner. Under 

flyttfågelsträck stängs vindkraftsverken av på många ställen. På Gotland pågår experiment med att 

få verken att stänga av sig när en örn närmar sig.  

Vindkraftsverk kan också ha ”bat-mode” så att de stängs av under kvällar med mycket insekter och 

lite vind, främst i aug/sept. Det kan rädda fladdermössen.  

Vi önskar möjlighet till lokala/regionala pressmeddelanden när riks släpper sin rapport.  


